



# 科学学与科学技术管理

第43卷 第06期 2022年06月10日出版 (总第489期)

## 目 次

### **科学理论与方法**

3 有意义的绿色创新:基于战略三脚架视角

..... 潘 鑫 陈轩瑾

### **创新战略与管理**

16 数字转型背景下的创新扩散:理论演化、研究热点、创新方法研究——基于知识图谱视角

..... 何 琦 艾 蔚 潘宁利

51 数字化背景下智慧城市的治理效应及治理过程研究

..... 温雅婷 余 江 洪志生 陈 凤

72 数字平台的企业家精神、行动学习与商业模式演进

..... 周文辉 李 兵 李婉婉

89 知识产权保护对企业数字化转型的影响——来自“三审合一”改革的经验证据

..... 周 洲 吴馨童

### **科技人力资源与管理**

110 创业者人力资本如何激活机会型创业?——一个被调节的中介模型

..... 程建青 罗瑾琏

123 高校科研人员科研激情的影响因素研究——基于扎根理论方法的探究

..... 夏 青 闫淑敏 张煜良 何 江

145 危机情境下组织韧性形成过程研究:基于注意力配置视角

..... 彭新敏 慈建栋 刘电光

161 情绪成本、创业身份中心性与连续创业意愿

..... 张 浩

期刊基本参数: CN 12-1117/G3\*1980\*M\*A4\*178\*zh\*P\*26.00\*1500\*10\*2022-06

责任编辑:孙兰 夏孝瑾 冯超

*SCIENCE OF SCIENCE AND MANAGEMENT OF S. & T.(MONTHLY)*

*Vol.43, NO.06*

*CONTENTS*

---

- 3 Meaningful Green Innovation: A Strategic Tripod Perspective  
..... PAN Xin, CHEN Xuanjin
- 16 Innovation Diffusion in the Context of Digital Transition: Theory Evolution, Research Hotspots and  
Innovation Methods:From the Perspective of Knowledge Map  
..... HE Qi, AI Wei, PAN Ningli
- 51 Study on the Governance Effect and Governance Process of Smart City in the Context of Digitiza-  
tion  
..... WEN Yating, YU Jiang, HONG Zhisheng, CHEN Feng
- 72 Entrepreneurship, Action Learning and Business Model Evolution of Digital Platform  
..... ZHOU Wenhui, LI Bing, LI Wanwan
- 89 Intellectual Property Protection and Enterprise Digital Economy: Empirical Evidence from the Re-  
form of "Three Trials in One"  
..... ZHOU Zhou , WU Xintong
- 110 Entrepreneurs' Human Capital and Opportunity-Motivated Entrepreneurship: A Moderated Mediating  
Model  
..... CHENG Jianqing, LUO Jinlian
- 123 The Factor Model of Research Passion of College Researchers: An Exploration based on Grounded  
Theory  
..... XIA Qing, YAN Shumin, ZHANG Yuliang, HE Jiang
- 145 Research on the Formation Process of Organizational Resilience in Crisis Context: From the Perspec-  
tive of Attention Allocation  
..... PENG Xinmin, CI Jiandong, LIU Dianguang
- 161 Emotional Cost, Entrepreneurial Identity Centrality, and Serial Entrepreneurial Intention  
..... ZHANG Hao